

СОДЕРЖАНИЕ

ПАТРИАРШИЕ ЭНЦИКЛИКИ.

БЛАГОСЛОВИТЕЛЬНЫЕ ГРАМОТЫ.

Священный кондак Его Святейшества Католикоса Всех Армян Гарегина II г-ну Вилену Акопяну.....	3
--	---

ОФИЦИАЛЬНОЕ

Католикос Всех Армян принял Чрезвычайного и Полномочного посла Литвы.....	5
Католикос Всех Армян принял министра культуры Румынии.....	5
Католикос Всех Армян принял Временного поверенного в делах Сирийской Арабской Республики в Армении.....	6
Католикос Всех Армян принял министра транспорта РФ.....	6
Католикос Всех Армян принял новоназначенного посла РФ в Армении.....	7

ПРОПОВЕДИ

Проповедь епископа Баграта Галстяна, читанная в Кафедральном соборе Св. Эчмиадзина в связи с Праздником Преображения.....	8
Проповедь архимандрита Шаге Ананяна, читанная в Кафедральном соборе Св. Эчмиадзина во время св. Литургии.....	11
Проповедь архимандрита Вардана Навасардяна, читанная в Кафедральном соборе Св. Эчмиадзина во время св. Литургии.....	15

РЕЛИГИЕВЕДЕНИЕ

АВЕТИС КАЛАШЯН- Католикос Всех Армян Гарегин II об экуменизме и межцерковных отношениях.....	18
---	----

ИСТОРИКО-ФИЛОЛОГИЧЕСКИЕ ИССЛЕДОВАНИЯ

ПИТЕР КАУИ - О личности “любимого существа” Григориса Ахтамарци.....	36
САТЕНИК ЧУГАСЗЯН - Искусство рукописи Евангелия # 9422 из Матенадарана....	46
ТИГРАН СИМЯН - Ваан Терьян – “инженер” армянской культуры.....	57
АМО СУКИАСЯН - Документальные свидетельства об изъятии в собственность государства образовательных и культурных учреждений Св. Эчмиадзина и основании культурно-исторического института.....	72

СООБЩЕНИЯ

ГОАР МХИТАРЯН - Северо-восточные ханства Закавказья в последнее десятилетие 18 в.....	97
НАРА САРГСЯН - Отзвуки погромов 1894-96 гг. в новеллах Т. Чюкюряна.....	107
ГАЯНЕ АРАКЕЛЯН - Шедевры архитектуры в искусстве фотографа Андраника Кочара.....	114

СЕМИНАРИСТЫ

ПРОТОИЕРЕЙ ЕГИШЕ САРГСЯН - Минас Саркисович Минасян.....	121
---	-----

ДУХОВНЫЕ ЧТЕНИЯ

ИЕРЕЙ ГЕВОНД МАИЛЯН - Новые вызовы.....	129
--	-----

РЕЦЕНЗИИ. БИБЛИОГРАФИЯ

ДАВИД КЕРТМЕНДЖЯН - “Армянский космос в церковных изображениях” или “Отсюда, оттуда, из больших и малых городов”.....	134
--	-----

ГЕВОРГ ТЕР-ВАРДАНЯН - Регистр армянских рукописных талисманов в форме свитка в собрании Арутюна Кюрдяна.....	141
---	-----

ЦЕРКОВНАЯ ЖИЗНЬ. НОВОСТИ	145
---------------------------------------	-----

CONTENTS

PONTIFICAL ENCYCLICALS, LETTERS OF BLESSING

Encyclical of His Holiness Karekin II, Catholicos of All Armenians, to Mr. Vilen Hakobyan.....	3
--	---

OFFICIAL

Audience granted by His Holiness Karekin II, Catholicos of All Armenians, to the Ambassador Extraordinary and Plenipotentiary of Lithuania	5
Audience granted by His Holiness Karekin II, Catholicos of All Armenians, to the Minister of Culture of Romania	5
Audience granted by His Holiness Karekin II, Catholicos of All Armenians, to the chargé d'affaires pro tempore of the Syrian Arab Republic to Armenia	6
Audience granted by His Holiness Karekin II, Catholicos of All Armenians, to the Minister of Transport of the Russian Federation	6
Audience granted by His Holiness Karekin II, Catholicos of All Armenians, to the newly appointed Ambassador of Russia to Armenia	7

SERMONS

Sermon delivered by His Grace Bishop Bagrat Galstanyan during the Divine Liturgy celebrated in the Cathedral of Holy Etchmiadzin on the occasion of the Feast of Transfiguration.....	8
Sermon delivered by Rev. Fr. Shahe Ananyan during the Divine Liturgy celebrated in the Cathedral of Holy Etchmiadzin	11
Sermon delivered by Rev. Fr. Vardan Navassardyan during the Divine Liturgy celebrated in the Cathedral of Holy Etchmiadzin	15

RELIGIOUS STUDIES

AVETIS KALASHYAN - His Holiness Karekin II, Catholicos of All Armenians, on ecumenism and inter-church relations	18
--	----

HISTORICAL-PHILOLOGICAL STUDIES

PETER COWIE - Identity of the beloved of Grigoris of Aghtamar	36
SATENIK CHUGASZIAN – Manuscript art of Gospel N 9422 of Matenadaran.....	46
TIGRAN SIMYAN – Vahan Teryan as an “engineer” of the Armenian culture	57
HAMO SUKIASIAN – Documents on nationalization of educational-cultural institutions of the Mother See of Holy Etchmiadzin and on the foundation of cultural-historical institute	72

ESSAYS

GOHAR MKHITARYAN – Khanates of north-eastern regions of South Caucasus in the last decade of the 18th century	97
NARA SARGSYAN – Reactions on massacres of 1894-96 in novels by T. Chyokiuryan....	107
GAYANE ARAKELYAN – Architectural monuments in the art of photographer Andranik Kochar	114

SEMINARIANS

ARCHPRIEST YEGHISHE SARGSYAN – Minas Sarkis Minasyan.....	121
--	-----

SPIRITUAL READINGS

FR. GHEVOND MAYILIAN – New challenges.....	129
---	-----

LITERARY REVIEW

DAVID KERTMENJIAN – “Armenian universe with church pictures” or “From mountains, canyons, small and large cities”	134
GHEVORG TER-VARDANYAN - List of Armenian ribbon-shaped manuscript phylacteries in the selection of Haroutiun Kiurtian.....	141

BRIEF CHURCH NEWS	145
--------------------------------	-----

ԲՈՎԱՆԴԱԿՈՒԹԻՒՆ

ՆԱՅԲԱՊԵՏԱԿԱՆ ԿՈՆԴԱԿՆԵՐ. ՕՐՆՆՈՒԹԵԱՆ ԳՐԵՐ

Ն.Ս.Օ.Տ.Տ. Գաբելին Բ. Ամենայն Տայոց Կաթողիկոսի սրբապատ կոնդակը փխար Վիլին Յակոբեանին.....3

ՊԱՇՏՕՆԱԿԱՆՔ

Ամենայն Տայոց Կաթողիկոսն ընդունեց Լիւրվայի արքակարգ եւ լիագոր դեսպանին...5

Ամենայն Տայոց Կաթողիկոսն ընդունեց Ռումինիայի Մշակույթի նախարարին.....5

Ամենայն Տայոց Կաթողիկոսն ընդունեց Տայաստանում Սիրիայի Արաբական Հանրապետության գործերի ժամանակավոր հավաքարմարարին.....6

Ամենայն Տայոց Կաթողիկոսն ընդունեց Ռ.Դ. Տրանսպորտի նախարարին.....6

Ամենայն Տայոց Կաթողիկոսն ընդունեց ՏՏ-ում Ռուսաստանի նորանշանակ դեսպանին.....7

ՔԱՐՈՋԵՆՕՍԱԿԱՆ

Տ. Բագրար եպիսկոպոս Գալստրանյանի քարոզը՝ խոսված Ս. Էջմիածնի Մայր Տաճարում Պայծառակերպության փոնի առիթով.....8

Տ. Շահե վարդապետ Անանյանի քարոզը՝ խոսված Ս. Էջմիածնի Մայր Տաճարում Ս. Պարարագին.....11

Տ. Վարդան վարդապետ Նավասարդյանի քարոզը՝ խոսված Ս. Էջմիածնի Մայր Տաճարում Ս. Պարարագին.....15

ԿՐՕՆԱԳԻՏԱԿԱՆ

ԱՎԵՏԻՍ ՔԱՄՇՅԱՆ - Գաբելին Բ. Ամենայն Տայոց Կաթողիկոսը Էկումենիզմի եւ միջեկեղեցական հարաբերությունների մասին.....18

ՊԱՏՄԱՐԱՆԱՍԻՐԱԿԱՆ

ՊԻՏԵՐ ՔԱՌԻԻ - Գրիգորիս Աղթամարցու սիրած էակի ինքնությունը.....36

ՍԱԹԵՆԻԿ ԶՈՒԳԱՍԶՅԱՆ - Մարենադարանի թիվ 9422 Ավերարանի արվեստը...46

ՏԻԳՐԱՆ ՍԻՄՅԱՆ - Վահան Տերյանը հայ մշակույթի «ճարտարագետը».....57

ՆԱՄՈՒ ՍՈՒՔԻԱՍՅԱՆ - Վավերագրեր Մայր Աթոռի կրթամշակութային հասարակությունների պեղականացման և կուլտուր-պատմական ինստիտուտի հիմնադրման մասին.....72

ՆԱԴՈՐԴՈՒՄՆԵՐ

ԳՈՆԱՐ ՄԽԻԹԱՐՅԱՆ - Նյուսխարենեյան Այսրկովկասի խանությունները ԺԸ. դ. վերջին պատմամշակույթում.....97

ՆԱՌԱ ՍԱՐԳՍՅԱՆ - 1894-96 թթ. ջարդերի արձագանքը Տ. Չոկյուրյանի նորավեպերում107

ԳԱՅԱՆԵ ԱՌԱՔԵԼՅԱՆ - Ճարտարապետական կոթողները լուսանկարիչ Անդրանիկ Քոչարի արվեստում.....114

ՃԵՄԱՐԱՆԱԿԱՆՆԵՐ

Տ. ԵՂԻՇԵ ԱՎ. ՔՆՆ. ՍԱՐԳՍՅԱՆ - Մինաս Սարգսի Մինասյան.....121

ՆՈԳԵԻՈՐ ԸՆԹԵՐՅՈՒՄՆԵՐ

Տ. ՂԵԻՈՆԴ ՔՆՆ. ՄԱՅԻԼՅԱՆ - Նոր մարտահրավերներ.....129

ԳՐԱԽՕՍՈՒԹԻՒՆ. ՄԱՏԵՆԱԳԻՏՈՒԹԻՒՆ

ԴԱՎԻԹ ՔԵՐԹՄԵՆՋՅԱՆ - «Նայոց փիեղերը եկեղեցիների պարկերներով» կամ «Սարեն, ձորեն, փոքր ու մեծ բաղաբներեն».....134

ԳԵԻՈՐԳ ՏԷՐ-ՎԱՐԴԱՆԵԱՆ - Յուդակ Յարություն Քիրպեան հաւաքածոյի հայերէն ժապատինաձև ձեռագիր հմայիլների141

ԵԿԵՂԵՅԱԿԱՆ ԲԵՄ. ԼՈՒՐԵՐ145